
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
 
Από  το  αριθ.21/11-11-2015 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δημοτικού Συμβουλίου Ξάνθης,  
  
Αριθ. Απόφασης   317                             Περίληψη 

Έκδοση ψηφίσματος διαμαρτυρίας για τις δηλώσεις του 
Υπουργού Παιδείας κ. Φίλη 

 
Στη Ξάνθη και στο Δημαρχιακό κατάστημα, σήμερα 11 Νοεμβρίου 2015 ημέρα Τετάρτη και ώρα 18:00, 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των συνεδριάσεων του, 
ύστερα από την αριθ.πρωτ.51778/6-11-2015 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου του Δημοτικού 
Συμβουλίου που επιδόθηκε σύμφωνα με το Νόμο στο καθένα από τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου, και 
κοινοποιήθηκε στο Δήμαρχο Ξάνθης και με την προεδρία του Προέδρου Δρεμσίζη Ιωάννη για να συζητήσει 
και να πάρει αποφάσεις στα παρακάτω θέματα της ημερήσιας διάταξης. 
Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, γιατί σε σύνολο 41 δημοτικών Συμβούλων, βρέθηκαν παρόντες 38 
δημοτικοί σύμβουλοι, δηλαδή: 
ΠΑΡΟΝΤΕΣ
1) Δρεμσίζης Ιωάννης (Πρόεδρος) 
2) Αγκόρτσας Απόστολος 
3) Ανταμπούφης Νικόλαος 
4) Βασιλούδης Ηλίας 
5) Γιαννώτα Θεοδώρα 
6) Γουναρίδης Στυλιανός 
7) Δημούδη Χρυσούλα 
8) Ηλιάδης Θωμάς 
9) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 
10) Ιγιαννίδης Στέφανος 
11) Καμαρίδης Ιπποκράτης 
12) Καρά Αχμέτ 
13) Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ 
14) Κίρατζη Ερκάν 
15) Κολλάρος Γεώργιος 
16) Κυριακίδης Αλέξανδρος 
17) Λομβαρδέας Μιχαήλ 
18) Λύρατζης Πασχάλης 
19) Μούρκας Χρήστος  
20) Μπαντάκ Σιαμπάν  

 
21) Μπένης Δημήτριος 
22) Μπογιάρ Αχμέτ Σελαϊντήν 
23) Μποζ Ραμαδάν 
24) Μυλωνάς Γεώργιος 
25) Ξυνίδης Αθανάσιος 
26) Παπαδόπουλος Κυριάκος 
27) Παρτσαλίδου Δέσποινα 
28) Σδρέβανος Μαρίνος 
29) Ταρενίδης Παναγιώτης 
30) Τοπ Ισμέτ 
31) Τριανταφυλλίδης Κων/νος 
32) Τσεγγελίδης Ιωάννης 
33) Τσέπελης Εμμανουήλ 
34) Τσιακίρογλου Σωτήριος 
35) Φανουράκης Εμμανουήλ 
36) Χασάν Ογλού Ορχάν 
37) Χασάν Ογλού Φερτούν 
38) Χατζηευφραιμίδης Ιορδάνης 
 

ΑΠΟΝΤΕΣ
1) Γκιρτζίκη Αλεξία 
2) Μιχαλοπούλου Αλίκη 

3) Παπασταματίου Γεώργιος 

(οι οποίοι δεν προσήλθαν αν και προσκλήθηκαν νόμιμα)        
     
Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται ο Δήμαρχος Ξάνθης κ. Χαράλαμπος Δημαρχόπουλος. 
 
Γίνεται μνεία ότι οι δημοτικοί σύμβουλοι Σιαμπάν Μπαντάκ και Τσεγγελίδης Ιωάννης αποχώρησαν 
οριστικά από τη συνεδρίαση κατά τη συζήτηση του 1

ου
 θέματος εκτός ημερήσιας διάταξης, ο δημοτικός 

σύμβουλος Μπογιάρ Αχμέτ Σελαϊντήν αποχώρησε κατά τη συζήτηση του 1
ου

 θέματος εκτός ημερήσιας 
διάταξης, οι δημοτικοί σύμβουλοι Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ και Κιρατζή Ερκάν κατά δήλωσής τους 
κατά τη ψήφιση του θέματος ήταν εκτός αιθούσης και ο δημοτικός σύμβουλος Μποζ Ραμαδάν προσήλθε 
στη συνεδρίαση κατά τη συζήτηση του 2

ου
 θέματος εκτός ημερήσιας διάταξης 

 
Ο Πρόεδρος κ. Δρεμσίζης Ιωάννης ανακοίνωσε στο σώμα ότι με την παρ.5 του άρθρου 67 του Ν.3852/10 
ορίζονται τα εξής: «Όταν υπάρχουν κατεπείγουσες υποθέσεις που δικαιολογούν την άμεση σύγκληση του 
δημοτικού συμβουλίου σε χρονικό διάστημα μικρότερο των τριών ημερών που απαιτείται κατά κανόνα για 
την επίδοση της πρόσκλησης σε τακτική συνεδρίαση, η πρόσκληση μπορεί να επιδοθεί ή να 
γνωστοποιηθεί στους συμβούλους ακόμα και την ημέρα της συνεδρίασης. Στην πρόσκληση αναφέρεται ο 
λόγος για τον οποίο η συνεδρίαση έχει κατεπείγοντα χαρακτήρα. Ο χαρακτηρισμός και η αιτιολογία των 
θεμάτων της ημερήσιας διάταξης ως κατεπειγόντων επαφίεται καταρχήν στην κρίση του προέδρου του 
δημοτικού συμβουλίου ο οποίος και απευθύνει την πρόσκληση και καταρτίζει την ημερήσια διάταξη, όμως 
το δημοτικό συμβούλιο είναι και πάλι αυτό που θα αποφανθεί, κατόπιν σχετικής συζήτησης, για το 



κατεπείγον ή μη της πρόσκλησης στο σύνολό της. Αν το δημοτικό συμβούλιο κρίνει ότι τα θέματα που 
περιλαμβάνονται στην πρόσκληση δεν πρέπει να συζητηθούν με τη διαδικασία του κατεπείγοντος, η 
συζήτηση τους αναβάλλεται. Όπως και στην περίπτωση της συζήτησης κατεπειγόντων θεμάτων εκτός 
ημερησίας διάταξης, το δημοτικό συμβούλιο λαμβάνει δύο αποφάσεις, με τη συνήθη, όμως, για τη λήψη 
αποφάσεων πλειοψηφία (απόλυτη πλειοψηφία του συνολικού αριθμού των μελών). 
- αν τα θέματα που εισάγονται για συζήτηση δικαιολογούν την κατεπείγουσα πρόσκληση - συνεδρίαση, 
- αν κρίνει ότι τα θέματα της πρόσκλησης είναι πράγματι κατεπείγοντα, λαμβάνει απόφαση επί των 
συγκεκριμένων θεμάτων»  
Για τους παραπάνω λόγους, φρονώ ότι θα πρέπει να τεθούν τα παρακάτω θέματα προς συζήτηση, λόγω της 
κατεπείγουσας φύσης τους, που προκύπτει από τα στενά χρονικά περιθώρια επίλυσης των ζητημάτων διότι 
θίγονται άμεσα τα συμφέροντα του Δήμου με άμεσο κίνδυνο την μη ομαλή λειτουργία του και των 
υπηρεσιών του: 
1. Έκδοση ψηφίσματος διαμαρτυρίας για τις δηλώσεις του Υπουργού Παιδείας κ. Φίλη  
2. Έπικαιροποίηση της αριθμ.179/2015 προγενέστερη απόφασή του σχετικά με την Έγκριση ψηφίσματος 

για την επαναλειτουργία της Αστυνομικής Σχολής 
3. Έγκριση 1

ου
 ΑΠΕ του έργου: «ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΒΑΤΟΤΗΤΑΣ ΑΓΡΟΤΙΚΗΣ ΟΔΟΥ ΣΤΗ ΤΚ 

ΠΑΣΧΑΛΙΑΣ ΤΗΣ ΔΗΜ. ΕΝΟΤΗΤΑΣ ΣΤΑΥΡΟΥΠΟΛΗΣ» 
4. Έγκριση 1

ου
 ΑΠΕ του έργου: «ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΒΑΤΟΤΗΤΑΣ ΑΓΡΟΤΙΚΗΣ ΟΔΟΥ ΣΤΗ ΤΚ 

ΝΕΟΧΩΡΙΟΥ ΤΗΣ ΔΗΜ. ΕΝΟΤΗΤΑΣ ΣΤΑΥΡΟΥΠΟΛΗΣ» 
5. Έγκριση για την υποβολή πρότασης στο Επιχειρησιακό Πρόγραμμα «Επισιτιστικής και Βασικής 

Υλικής Συνδρομής» που ΣΥΓΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΕΙΤΑΙ  από το Ταμείο Ευρωπαϊκής Βοήθειας προς τους 
Απόρους (ΤΕΒΑ) με τίτλο «Αποκεντρωμένες Προμήθειες Τροφίμων και Βασικής Υλικής Συνδρομής 
Διοικητικές Δαπάνες και Παροχή Συνοδευτικών Μέτρων 2015-2016» συνολικού προϋπολογισμού 
4.221.824,07   ευρώ 

6. Έγκριση έκτακτης επιχορήγησης του ΝΠΔΔ του Δήμου με την επωνυμία «Κέντρο Πολιτισμού Δήμου 
Ξάνθης» 

7. Αποδοχή της αρ.πρωτ.4469/06-112015 Απόφασης Ένταξης της Πράξης με «τίτλο «Προμήθεια και 
εγκατάσταση εξοπλισμού παιδικών χαρών Δήμου Ξάνθης», στο Χρηματοδοτικό Πρόγραμμα «Αστική 
Αναζωογόνηση 2012-2015» του Πράσινου Ταμείου – του Υπουργείου Περιβάλλοντος Ενέργειας & 
Κλιματικής Αλλαγής συνολικού προϋπολογισμού 200.000,00 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ) 

Με βάση τα παραπάνω σας καλώ να ψηφίσουμε σχετικά  
Το Δ.Σ. αφού έλαβε υπόψη του 
 την εισήγηση του προέδρου,  
 την παρ.5 του άρθρου 67 του Ν. 3852/10  
 το περιεχόμενο του θέματος το οποίο πρέπει να συζητηθεί λόγω της κατεπείγουσας φύσης του». 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 
Την συζήτηση του θέματος που αφορά την «Έκδοση ψηφίσματος διαμαρτυρίας για τις δηλώσεις του 
Υπουργού Παιδείας κ. Φίλη» λόγω της κατεπείγουσας φύσης του, που προκύπτει από τα στενά χρονικά 
περιθώρια επίλυσης του ζητήματος διότι θίγονται άμεσα τα συμφέροντα του Δήμου με άμεσο κίνδυνο την 
μη ομαλή λειτουργία του και των υπηρεσιών του.  
Στην συνέχεια ο Πρόεδρος είπε τα εξής:  
«Από τη στιγμή που το δημοτικό Συμβούλιο με την απόλυτη πλειοψηφία του συνολικού αριθμού των 
μελών του αποφάσισε ότι το εν λόγω θέμα είναι κατεπείγον, θα αποφασίσει επί του συγκεκριμένου 
θέματος επίσης με την απόλυτη πλειοψηφία του συνολικού αριθμού των μελών του» και έδωσε το λόγο 
στον Δήμαρχο Ξάνθης κ. Χαράλαμπο Δημαρχόπουλο ο οποίος είπε: «θέλω να κάνω μία ανακοίνωση και 
ταυτόχρονα να ζητήσω από το δημοτικό συμβούλιο να πάρει θέση. Το τελευταίο διάστημα γίνονται πολλές 
δηλώσεις από τον Υπουργό Παιδείας σχετικά μ’ ένα ζήτημα το οποίο ξεσήκωσε θύελλα αντιδράσεων σε 
όλη την κοινωνία. Κι αυτό έχει να κάνει με τη γενοκτονία των Ποντίων. Εκτιμώ ότι το δημοτικό 
συμβούλιο θα πρέπει και να υπενθυμίσει στον Υπουργό Παιδείας πως η γενοκτονία των Ελλήνων του 
Πόντου έχει αναγνωριστεί από το Ελληνικό Κοινοβούλιο και θα ζητήσω – έχω ένα σχέδιο εγώ, θα το 
δώσω στο προεδρείο – θα ζητήσω από το δημοτικό συμβούλιο τη σύσταση μιας Επιτροπής ώστε να βγει κι 
ένα ψήφισμα σχετικά με τις δηλώσεις του Υπουργού του μέλους της Κυβέρνησης τις οποίες οφείλει ή να 
τις ανακαλέσει άμεσα ή εν πάση περιπτώσει αν εμμένει σ’ αυτές τις θέσεις, το καλύτερο που έχει να κάνει 
είναι να παραιτηθεί αφού δεν σέβεται ούτε και τους νόμους του Κράτους τους οποίους έχει ορκιστεί να 
τηρεί». 

Ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Σιαμπάν Μπαντάκ ο οποίος είπε: «Κ. 
Δήμαρχε, αυτά δεν είναι εδώ για το δημοτικό συμβούλιο. Δεν θα λύσουμε εμείς αυτά τα προβλήματα. 
Τέτοια θέματα μην τα φέρνετε. Μόνο προβλήματα δημιουργούν αυτά εδώ πέρα. Αυτά αφήστε τα. Μόνο 
προβλήματα φέρνουν στην τοπική κοινωνία. Θ’ αποχωρήσω γιατί θεωρώ ότι δεν είναι αρμοδιότητά μας 



εδώ να κάνουμε αυτή τη συζήτηση, δεν θα λύσουμε τίποτα μ’ αυτό. Μόνο προβλήματα δημιουργούμε και 
δεν μπορώ να είμαι σ’ αυτή τη συζήτηση». 

Απαντώντας ο Δήμαρχος Ξάνθης κ. Χαράλαμπος Δημαρχόπουλος τόνισε ότι αυτό έχει κριθεί 
ιστορικά. Όσοι πιστεύουν ότι δεν έχει είναι ανιστόρητοι. Είναι νόμος του Κράτους και δεν έχει να κάνει με 
το ν’ αποδείξουμε το γεγονός ή όχι, έχει να κάνει με τις δηλώσεις του Υπουργού Παιδείας, ο οποίος δεν 
σέβεται ούτε τους νόμους ούτε την ιστορία. 

Ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο κ. Δημήτριο Μπένη ο οποίος είπε: «Το 
σχετικό για μένα σ’ αυτά που είπε ο κ. Δήμαρχος αν θέλετε κάτι να προτείνετε είναι να ζητήσετε μόνο την 
παραίτηση του κ. Φίλη και τίποτα παραπάνω. Η ανασκευή ή η ανάκληση δηλώσεων δεν έχει κανένα 
νόημα πλέον. Ο κ. Φίλης αν είναι να παραιτηθεί. Δεν έχουμε να πούμε τίποτα άλλο για τον κ. Φίλη». 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Ιπποκράτη Καμαρίδη ο οποίος 
είπε: «Εγώ θα ήθελα να πω το εξής, απόλυτα αυτονόητο, απόλυτα γνωστό, απόλυτα σεβαστό από όλους 
τους έλληνες το γεγονός της γενοκτονίας των ποντίων. Και το γεγονός ότι υπήρξε εθνοκάθαρση για μία 
σειρά ετών, στην ιστορική περίοδο που μιλάμε. Εγώ αυτό που θα ήθελα να πω ήταν για να μην το κάνουμε 
πολιτικό το θέμα θα συμφωνούσα με την κύριο Μπένη στην αρχή, λέγοντας το εξής, ότι η τοποθέτηση 
Φίλη, εκτός από το ότι με προσβάλει και προσβάλει όλους τους έλληνες είτε πόντιους είτε όχι, είναι και 
νομικό παράπτωμα. Γιατί υπάρχει συγκεκριμένος νόμος, δεν μπορείτε να βγείτε εσείς αύριο και να πείτε 
ότι αμφισβητείτε την γενοκτονία των εβραίων. Τιμωρείστε. Το ίδιο θα ζητούσα για τον κύριο Φίλη, την 
τιμωρία του, όχι μόνο το ψήφισμα, την τιμωρία του για την παράνομη ποινικά πλέον πράξει που έκανε». 
 Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Αθανάσιο Ξυνίδη ο οποίος είπε: 
«Είναι ένα θέμα στο οποίο θα τοποθετηθώ σαν σύζυγος πόντιας, με γιο κατά ήμισυ πόντιο. Δεν θα 
τοποθετηθώ βέβαια γιατί αγριοκοιτάζει ο κ. Ηλιάδης την αντίθετη άποψη, γιατί δεν είναι μονοπώλιο του 
ούτε ο πατριωτισμός ούτε ο ποντιακός ελληνισμός. Άρα δεν επιτρέπω σε κανέναν να το παίζει εδώ 
φίλαθλος μιας άποψης. κ. Δήμαρχε έχετε κάθε δικαίωμα να το κάνετε. Είμαστε σε μια περιοχή και 
προσωπικά θεωρώ ότι οι δηλώσεις του κ. Φίλη έχουν δύο τεράστια θέματα. Το πρώτο θέμα εάν θέλετε 
νομικό και θα σταθώ σ’ αυτό, είναι ότι εθνοκάθαρση υπήρξε στην ιστορία μόνο μια, που αφορούσε την 
απομάκρυνση των Εβραίων από την Ισπανία σε μια προσπάθεια τότε των Ισπανών να δημιουργήσουν ένα 
έθνος εκεί που ήταν πανσπερμία και μια από τις ενοχλητικότερες μειονότητες ήταν οι Εβραίοι και έτσι 
κατέληξαν στην Θεσσαλονίκη.  Νομικά δεν έχει κριθεί καμία άλλη και επειδή ακριβώς όποιες προσπάθειες 
γίνανε ακολουθήθηκαν και από απώλειες ανθρώπινων ζωών μπαίνει ένα θέμα πραγματικά της 
εθνοκάθαρσης ή της γενοκτονίας. Άρα την άποψη του αν ήταν γενοκτονία ή όχι στον ελληνικό λαό και 
τουλάχιστον τμήμα του ποντιακού ελληνισμού είναι ξεκάθαρο. Όπως είναι ξεκάθαρο το ότι μπορεί κάποιοι 
άλλοι μεταξύ των οποίων και κάποιοι που έχουν μια διαφορετική θεώρηση των πολιτικών πραγμάτων και 
των εθνικών θεμάτων να θέλουν να παίξουν μ’ αυτά τα πράγματα, με την ίδια λογική που παίζαμε όταν 
ήμασταν φοιτητές και θέλαμε ν’ αμφισβητήσουμε τα πάντα και λέγαμε αυτονόητα πράγματα που δεν 
ίσχυαν. Αυτό μπορεί να το κάνει ο οποιοσδήποτε, οποιοσδήποτε ιδιώτης, οποιοσδήποτε πολίτης της 
Ελλάδας έχει το δικαίωμα να το κάνει, το δεύτερο σφάλμα του κ. Φίλη είναι ότι το έκανε σαν Υπουργός 
Παιδείας. Δεν μπορεί να παίζει μ’ αυτό. Ανεξάρτητα αν είναι γενοκτονία εθνοκάθαρση ή οτιδήποτε άλλο. 
Στο μυαλό του. Νομικά είναι αυτό που είπα, πολιτικά έχει κριθεί μ’ ένα ομόφωνο ψήφισμα με τον 
Παπανδρέου τότε που πέρασε από την Ελληνική Βουλή, απ’ τα λίγα ομόφωνα ψηφίσματα που υπήρξαν. 
Το να ερχόμαστε όμως σήμερα - προσωπική μου άποψη σε μια περιοχή όπου αντιλαμβάνεστε ότι ο 
τοπικός πληθυσμός έχει ο καθένας από τη μεριά του τις ιδιαιτερότητές του, συγχωρήστε με, το να θέτουμε 
ξανά για συζήτηση αυτά τα πράγματα και να βάζουμε και δημότες και συμπολίτες δικούς μας να παίξουνε 
μ’ αυτή τη λογική είτε των εξετάσεων του πατριωτισμού όπως τον εννοεί ο καθένας ή των εξετάσεων στο 
πόσο είναι απελευθερωμένος από τέτοιες σχέσεις είναι μεγάλο λάθος. Και είναι μεγάλο πολιτικό λάθος 
κατ’ εμέ από τον ίδιο τον Δήμαρχο. Σε μια πόλη που οι άρχοντες εδώ οι τοπικοί δίνουν εξετάσεις για το να 
ηρεμούν και να βγάζουν τ’ αγκάθια απ’ το να δημιουργούν. Την αυτονόητη θέση του ελληνισμού σ’ αυτό 
το θέμα, ανεξάρτητα από τις διαφοροποιήσεις που υπάρχουν σε κάποιους πολιτικούς χώρους, εάν το 
βάζουμε μέσα στο τραπέζι εδώ καθημερινά θα δημιουργήσουμε προβλήματα. Δείτε το απ’ αυτή την άποψη 
αφήστε να το δούμε, μην εκμαιεύσετε ψηφοφορία σ’ αυτό το θέμα, δεν θα το πληρώσω πολιτικά εγώ. Εγώ 
αυτά λέω, τα λέω on camera και στο μικρόφωνο για να καταγραφεί». 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Νικόλαο Ανταμπούφη ο οποίος 
είπε: «Πριν έκανα την παρέμβασή μου γιατί ακριβώς θεωρώ ότι είναι πολύ σοβαρό το ζήτημα για να 
μπορέσουμε σε πολύ λίγο χρονικό διάστημα να τοποθετηθούμε για το αν συμφωνούμε ή όχι στην σύνταξη 
ενός ψηφίσματος πάνω στο συγκεκριμένο θέμα. Και επειδή είναι το κλίμα το γενικότερο πάνω σ’ αυτό εδώ 
το ζήτημα ιδιαίτερα φορτισμένο και για να ξεπεράσω πολύ γρήγορα μερικά προβλήματα που ενδεχομένως 
εμφανιστούν από την αρχή δηλώνω ότι και μια ρίζα δικιά μου είναι ποντιακή γνωρίζω λοιπόν γιατί πράγμα 
μιλάω. Πρέπει το δημοτικό συμβούλιο της Ξάνθης να σταθεί στο ύψος των περιστάσεων με σοβαρότητα 
και να στηρίξει τον ορθό λόγο. Και ορθός λόγος λέει ότι για τα πράγματα της επιστήμης μιλάνε οι 
επιστήμονες, για τα πράγματα της πολιτικής μιλάνε οι πολιτικοί. Είναι μερικά πράγματα πάρα πολύ απλά. 



Δεν θα μπορούσα εγώ ποτέ να διανοηθώ ως μαθηματικός ότι ένα δημοτικό συμβούλιο ή ότι ένα 
κοινοβούλιο θ’ αποφάσιζε ενώ μπορεί να το κάνει ότι δεν ισχύει για παράδειγμα το θεώρημα του Bolzano. 
Μπορεί να το κάνει. Ποτέ δεν θα είχε δίκιο. Έτσι λοιπόν τα ζητήματα της ιστορίας θα πρέπει ν’ 
αντιληφθούμε ότι τ’ αντιμετωπίζει μια επιστήμη που ονομάζεται ιστορία. Το πώς θα χειριστούμε τα 
συμπεράσματα και τους τρόπους με τους οποίους βγάζει τα συμπεράσματά της αυτή η επιστήμη είναι 
όντως ζήτημα πολιτικής. Άρα λοιπόν δύο πράγματα είναι αυτά που πρέπει να ξεκαθαρίσουμε γιατί αυτά τα 
δύο διακριτά πράγματα συνδέονται ορυκτά μ’ αυτό που ονομάζουμε ελευθερία και του λόγου και της 
γνώμης. Ευτυχώς ακόμη στην πατρίδα μας όλοι έχουμε το δικαίωμα της γνώμης. Και την ελευθερία να τη 
λέμε. Δεν έκανε τίποτα παραπάνω και τίποτα λιγότερο ο υπουργός παιδείας. Εν πάση περιπτώσει 
υπάρχουν διαφορετικές απόψεις και ευτυχώς ακόμη μπορούμε να τις λέμε ορισμένοι. Είτε αρέσουν είτε 
όχι. Έτσι λοιπόν εκείνο που έκανε ο υπουργός παιδείας και αποκρύπτεται γιατί δεν τοποθετήθηκε με τη 
γνώμη του μόνο απέναντι στο ζήτημα του αν πρόκειται για γενοκτονία ή εθνοκάθαρση γιατί δεν 
αμφισβητήθηκε αυτό που έγινε εκεί πέρα, ο χαρακτηρισμός ήταν διαφορετικός. Διότι κυκλοφορεί και η 
άποψη ότι αρνείται τη γενοκτονία των Ποντίων. Το αμέσως επόμενο που είπε και το ξέρουν όλοι εδώ μέσα 
γιατί τις δηλώσεις τις έχουν προσέξει και τις έχουν παρακολουθήσει είναι ότι είναι η γνώμη του, την είχε 
και θα εξακολουθεί να την έχει. Γιατί είναι προσωπική του γνώμη και δεν θα την κρύψει υποκριτικά 
επειδή βρίσκεται σ’ αυτή την θέση. Εκείνο όμως που οφείλει να κάνει επειδή βρίσκεται σ’ αυτή τη θέση 
είναι να σεβαστεί τους νόμους του Κράτους και τις αποφάσεις της Βουλής. Αυτά τα είπε ο ίδιος ο 
υπουργός. Δεν τα λέω εγώ τώρα. Και αυτό πρέπει να κάνει κάθε παράγοντας και κάθε πολιτικός κατά τη 
δικιά μας τη γνώμη. Από κει και μετά υποβαθμίζεται η μεγάλη σημασία που έχει η ομόφωνη απόφαση της 
Βουλής των Ελλήνων γύρω από το ζήτημα της γενοκτονίας των Ποντίων, υποβαθμίζεται πραγματικά όταν 
χρησιμοποιείται ή όταν γίνεται προσπάθεια να χρησιμοποιηθεί για πολιτική εκμετάλλευση γιατί αυτό 
συμβαίνει αυτή τη στιγμή. Όχι μόνο στο δήμο Ξάνθης στη χώρα μας αυτές τις 10 μέρες. Τις επόμενες 10 
μέρες ενδεχομένως να είναι άλλο το θέμα και θα ξεχαστούνε όλα αυτά. Όπως έλεγε και κάποιος άλλος από 
συγκεκριμένο χώρο. Τελειώνοντας θέλω να είμαστε λίγο προσεκτικοί. Τέλος για να προφυλάξω κατά τη 
δικιά μου τη γνώμη το δημοτικό συμβούλιο, ας είμαστε προσεκτικοί όταν μιλάμε για παράνομες 
συμπεριφορές γιατί ο νόμος που ψήφισε πρόσφατα η Βουλή πριν από ένα χρόνο και αναφέρεται στην 
αμφισβήτηση γενοκτονιών, είναι πάρα πολύ συγκεκριμένος και δεν περιγράφει συμπεριφορές και στάσεις 
σαν αυτές του υπουργού. Ο νόμος που λέει από τον πολιτικό κόσμο ότι πρέπει να διωχθεί ποινικά αυτή τη 
στιγμή η Χρυσή Αυγή. Κανένας άλλο. Διαφωνούμε με την πρόταση». 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Γεώργιο Κολλάρο ο οποίος 
είπε: «Θα σας πω λοιπόν ότι υπάρχουν ζητήματα κι αυτή η κουβέντα που ανοίγει ο κ. Δήμαρχος έχει κάθε 
δικαίωμα κι εγώ αν είχα μια δυνατότητα κάπου πολιτικά να το συζητήσω θα το έκανα. Όμως να μην 
ξεχνάμε ότι ο συγκεκριμένος δημοσιογράφος που έκανε τη συγκεκριμένη ερώτηση και πήρε τη 
συγκεκριμένη απάντηση δεν είναι η πρώτη φορά. Ξαφνικά σε μια συζήτηση αργά τη νύχτα θυμόμαστε να 
βάλουμε κι ένα τέτοιο ζήτημα γιατί ξέρουμε ότι το επόμενο διάστημα θα το συζητάει πολύς κόσμος. Και 
μπορεί να κρύψαμε 48 μέτρα κι έρχονται άλλα 28 αύριο όμως δώσαμε και την ευκαιρία απέναντι να 
γίνεται μία specula πάνω στο ζήτημα και να μας λένε ορίστε εσείς οι ίδιοι. Δεύτερη φορά που μας 
κατηγορούν. Την πρώτη ήταν όταν παραδώσαμε τον Οτσαλάν. Τώρα είναι η δεύτερη. Επομένως δεν είναι 
θέμα ούτε Φίλη ούτε υπουργού σαν σκέτος υπουργός. Είναι ένα σχέδιο που αυτές τις μέρες περπατάει θα 
μου πείτε ότι είμαι συνομωσιολόγος και δεν έχω αποδείξεις όμως ο συγκεκριμένος δημοσιογράφος το έχει 
ξανακάνει άλλες δυο φορές. Μία όταν ο Λοβέρδος πέρασε το κόψιμο των συντάξεων και σήμερα οι 
άνθρωποι παίρνουν 290 φέρανε ένα ζήτημα μπροστά και τη 2

η
 ήταν με την κυρία που είπε ότι η γιαγιά μου 

στριμώχνονταν στη Σμύρνη και κατά λάθος τη ρίξανε στο νερό. Δεν είναι τίποτα τυχαίο. Εγώ είμαι 
διατεθειμένος να το συζητήσουμε το ζήτημα. Γιατί σας λέω ότι και πολιτικά θα το έκανα αλλού. Εφόσον 
είναι ευκαιρία και έχει μια πλειοψηφία ο Δήμαρχος μπορεί να το κάνει. Αλλά να πούμε όλα όσα 
πραγματικά συμβαίνουν από πίσω». 

Τον λόγο πήρε ο δημοτικός σύμβουλος Σωτήριος Τσιακίρογλου ο οποίος είπε: «εδώ έχουμε ένα 
θέμα πολύ σοβαρό που είναι η γενοκτονία των ποντίων, είναι ένα θέμα το οποίο είναι αδιαμφισβήτητο. 
Θεωρώ ότι πρέπει να εκδώσουμε το ψήφισμα και δεν μπορεί να λέγονται τέτοια πράγματα από θέση 
Υπουργού Παιδείας από στόμα Υπουργού Παιδείας. Πλην όμως εάν θέλεις κάτι να το απορρίψεις το πας 
σε επιτροπές, το περνάς μέσα από την πολιτική προκειμένου να αποπροσανατολίσεις την όλη συζήτηση 
και να μην βγει κανένα  αποτέλεσμα. Εδώ ορισμένοι θέλουν να στρογγυλέψουν κάποιες γωνίες. Οι γωνίες 
δεν στρογγυλεύονται. Ο λόγος είναι απλός εάν είχατε το έργο όταν ο Ανδρέας Παπανδρέου δεν μπορούσε 
να πάει στην Κρήτη να γίνει κουμπάρος έστελνε τον Γιωργάκη. Εκεί αναφέρθηκαν τα ψηφαλάκια ε, 
λοιπόν πολλοί αναφέρονται για ψηφαλάκια εδώ μέσα αυτή την στιγμή και για τίποτε άλλο ευχαριστώ 
πολύ». 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Αχμέτ Καρά ο οποίος είπε: «Αν 
μ’ αφήνατε θα μπορούσα να μιλήσω μέρες για το θέμα αυτό. Θα είμαι σύντομος να είστε σίγουρος. Θα 
ήθελα να ξεκινήσω από αυτό που είπε ο κύριος Δήμαρχος πριν ότι κανένας εδώ μέσα στο Δημοτικό 



Συμβούλιο δεν πολίτης άλλης χώρας. Δεν νομίζω να υπάρχει  κάποιος που να το αμφισβητεί όλοι είμαστε 
έλληνες πολίτες. Αλλά δεν πρέπει να αμφισβητεί και κανένας την καταγωγή ορισμένων Δημοτικών 
Συμβούλων. Αυτό να σημειωθεί. Εγώ πιστεύω ότι αυτό το θέμα που προσπαθεί και θέλει να φέρει ο κύριος  
Δήμαρχος για να ψηφιστεί, δεν είναι ένα θέμα που θα πρέπει να συζητηθεί στα Δημοτικά Συμβούλια πόσο 
άλλωστε όταν το Κοινοβούλιο το 1994 έχει αποφασίσει. Δηλαδή θέλει να αποδείξει ο κύριος Δήμαρχος ότι 
είναι πιο πατριώτης από όλους αυτούς που ψηφίσανε τότε; Αν και διαφωνώ με το συγκεκριμένο νόμο. 
Δηλαδή ποιος είναι ο σκοπός του κυρίου Δημαρχόπουλου αυτή την στιγμή; Να δημιουργήσει εντάσεις 
μεταξύ των πολιτών της Ξάνθης, που έχουν μια διαφορετική καταγωγή; Το επαναλαμβάνω λοιπόν, ότι 
ζητήματα αυτά, δεν είναι να ζητήματα που πρέπει να συζητηθούν στα Δημοτικά Συμβούλια, αλλά θα 
πρέπει να επιλυθούν να συνταχθούν επιστημονικές ομάδες που θα αποτελούνται από ιστορικούς και των 
δύο χωρών της Τουρκίας και της Ελλάδας έτσι ώστε να κάνουν την έρευνά τους αυτοί οι άνθρωποι και να 
βγάλουν ένα πόρισμα που θα γίνει αποδεκτό από όλους. Τελειώνω κύριε Πρόεδρε λέγοντας ότι 
καταψηφίζω την πρόταση του κυρίου Δημάρχου». 
Γίνεται μνεία ότι πλήρης περιγραφή των συζητηθέντων έχει καταγραφεί σε ηλεκτρονική μορφή που 
τηρείται στο αρχείο του γραφείου του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Τέλος ο Πρόεδρος κάλεσε το σώμα ν’ αποφασίσει σχετικά.                                                                  
ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων,  
ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 

Την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος και την αποστολή του, στον Πρωθυπουργό και τους Αρχηγούς 
όλων των κομμάτων της Ελληνικής Βουλής, τους αρμόδιους Υπουργούς, τους Βουλευτές του Νομού αλλά 
και σε όλα τα ΜΜΕ της πόλης της Ξάνθης 

ΨΗΦΙΣΜΑ 
Έχοντας υπόψη τις πρόσφατες δηλώσεις του Υπουργού Παιδείας Έρευνας και Θρησκευμάτων κ. 

Ν. Φίλη. 

Υπενθυμίζει στον κ.  Υπουργό πως η Γενοκτονία των Ελλήνων του Πόντου και της Ανατολίας έχει 

αναγνωρισθεί τόσο από το Ελληνικό Κοινοβούλιο, με το Νόμο 2193/1994 που ψηφίστηκε μάλιστα 

ομόφωνα, όσο και από Κοινοβουλευτικές Συνελεύσεις σειράς ξένων Χωρών και συνεπώς δεν προσφέρεται 

η επίκληση «επιστημονικών» κριτηρίων για να δικαιολογηθεί η εμμονή σε μια προσωπική μεν πλην όμως 

επιστημονικά, πολιτικά, ιστορικά και ηθικά έωλη άποψη.  

Για αυτό και Καλείται ο κ. Υπουργός, αναλογιζόμενος τη σοβαρότητα του ολισθήματός του και τις 

επικίνδυνες προεκτάσεις του, να ανακαλέσει τις ανιστόρητες δηλώσεις του.  
Άλλως ο κ. Πρωθυπουργός της Ελλάδος, φέρει ακέραια την ευθύνη διατήρησής του στη θέση του 
Υπουργού της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δημοκρατίας. 

Μειοψήφησαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Νικόλαος Ανταμπούφης και Αχμέτ Καρά για τους λόγους 
που αναφέρονται στο ιστορικό μέρος της παρούσης απόφασης. 

……………………………………………………………………………………………………………….. 
 Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
      Ο Πρόεδρος         Τα μέλη 
Δρεμσίζης Ιωάννης                                        (Ακολουθούν υπογραφές) 
      (Υπογραφή)            Ακριβές απόσπασμα 

Ξάνθη 12-11-2015 
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